
Kære grundejere i G/F Ved Gershøj    d. 29.09.2023 

 

Hermed følger en kort opdatering vedrørende Novos byggeprojekt på grunden overfor vores 

grundejerforening.  

Michael (VG9) og Allan (VG74) har i går (d. 28.09) afholdt møde med Novo og Ballerup Kommune. Der var 

afbud fra de andre i arbejdsgruppen (bl.a. A/B Jungshøjgaard) idet mødet blev afholdt i arbejdstiden.  Af 

denne grund afholdte vi et arbejdsgruppemøde d. 26.09. 

Novo oplyste indledningsvist på mødet at projektet på Måløv Site stoppes med øjeblikkelig virkning og med 

en klar forventning om, at det nuværende projekt helt bliver annulleret og at der ikke skal være 

produktionsfaciliteter på grunden. 

Her kort referat af mødet i øvrigt: 

• Der er internt hos Novo er flere stærke ønsker om at gennemføre andet byggeri til andet formål, 

muligvis som ”mere af det samme” – altså mere forskning. Derfor vil eventuelt nyt byggeri starte 

forfra både overfor kommunen og dialog med naboer. Der er ikke noget konkret endnu, hvorfor 

tidshorisont eller udformning og placering af bygninger heller ikke kendes. Udformning af bygninger 

kendes heller ikke. 

• De ansvarlige Novo medarbejdere på oprindelige projekt vil ikke være en del af et nyt projekt, da 

det er anden afdeling som i givet fald vil forestå dette. De vil række ud til os igen, hvis/når nyt 

byggeri skal planlægges. 

• Flytning af søen på grunden gennemføres nu som planlagt. 

• Det midlertidige byggehegn forbliver indtil de ved om nyt projekt skal gennemføres. Novo vil også 

bekræfte dette pr. mail. De midlertidige containerbaserede kontorbygninger forbliver også, da Novo 

generelt mangler plads. Det er ikke permanent, men tidshorisont kendes ikke. 

• Midlertidig vold etableres ikke, men vil måske indgå i et nyt projekt. 

• Vi oplyste at vi trods ændringerne til projektet fortsat gerne ser at der plantes træer langs 

Jungshøjvej på Novo-siden allerede nu, da vi må forvente at der kommer et nyt byggeprojekt. Dette 

så både Novo og Ballerup Kommune positivt på. Dog skulle det være Ballerup Kommune som 

foretog selve anlægsarbejdet, da træerne står på kommunens rabatareal langs Jungshøjvej. 

Vi takkede for den konstruktive dialog og håber på samme tilgang ved et eventuelt nyt projekt.  

Novo Nordisk forlod herefter mødet og vi fortsatte med Ballerup kommune. 

• Ballerup Kommune vil gerne etablere træer jfr. Ovenstående, og de vil gerne påtage sig 

plejeforpligtelsen. De vender tilbage med et konkret projekt herom, idet Novo er indstillet på at 

bidrage økonomisk til vejen forskønnelse. Ballerup Kommune oplyste at de også har en ”træ-pulje” 

og muligvis kan finde nogle penge til træer her. Projektet kan gennemføres forventeligt til foråret, 

men det undersøges om det kan nås allerede i løbet af november. 

• Herudover var der generel positiv tilkendegivelse fra kommunen om at se på skråningen på sidste 

del af Jungshøjvej ned mod Frederikssundvej. De tænker i beplantning med god biodiversitet. De 

oplyste at skråningen ”deles” mellem kommunen og Novo (matrikelmæssigt). Dialog om dette 

kan/vil ske med arbejdsgruppen. 

• Kommunen arbejder i løbet af efteråret på lysreguleringerne på Frederikssundvej fra Jungshøjvej og 

til Kildedalskrydset. De forventer at der etableres grøn bølge fra Jungshøjvej og til Novos sidste 



lysregulering. De kan desværre ikke få lysreguleringen ved Kildedal med i denne ”bølge”. De 

forventer også at kunne lave ”konstant grønt lys” udenfor normal arbejdstid i disse kryds. Skilt om 

grøn bølge sættes op. Vi har aftalt at vi løbende orienteres om dette. 

• På Jungshøjvej vil kommunen – på vores foranledning- se på muligheden for at udskifte nuværende 

”360-graders-lys” lamper til LED vejlys, tilsvarende de som der står ud for A/B Jungshøjgaard. Det vil 

give mindre lysstøj mod vores huse. 

• Vi spurgte ind til muligheder for at gøre noget ved trafikken på Jungshøjvej. Tilbagemeldingen er 

klar: Der kan ikke gøres mere vedr. trafik på Jungshøjvej – hverken nedsættelse af hastighed eller 

yderligere chikaner. Dog var de imødekommende på at sætte flere trafikskilte op med ”husk 50 km”.  

• Som sidste punkt blev vi oplyst om, at der etableres ny vejbelægning  i løbet af de kommende uger 

på strækningen mellem Knardrupvej og hen til Jungshøjvej. Vejen lukkes helt i denne periode. Se 

gerne nedenstående tegning: 
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